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PROTOKÓŁ Nr XLII/21 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z 30 czerwca  2021 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra 

 

Godzina rozpoczęcia Sesji 12:05 , zakończenia 14:22. 

 

Obecnych na Sesji – 15 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

Obsługa radcowska – adw. Wojciech Witkowiak 

 

Ad.1. Otwarcie Sesji 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dzień dobry Państwu, witam serdecznie. Otwieram 

XLII Sesję Rady Miasta Kamienna Góra. Witam Szanownych Państwa Radnych, 

pracowników Urzędu Miasta, Panią Skarbnik, Media oraz osoby obserwujące ta sesje 

na oficjalnym kanale miasta Kamienna Góra w serwisie Youtube. Z uwagi na panujący 

stan epidemii wywołany wirusem Sars-Cov2 sesja odbywa się w reżimie sanitarnym, 

co pól godziny będziemy mieć przerwę z możliwością wywietrzenia sali. Przypominam, 

że na sali nie mogą uczestniczyć w obradach sesji mieszkańcy. Pełna treść klauzuli 

informacyjnej o przetwarzaniu danych osobowych znajduje się przed wejściem na Salę 

witrażową i jest również dostępna na stronie BIP Urzędu Miasta. Stwierdzam, że  

w sesji uczestniczy  13. radnych na ten moment składu, co stanowi quorum, przy 

którym Rada Miasta może obradować i podejmować uchwały. Przechodzimy do 

drugiego punktu w porządku obrad.” 

 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

 

Dzisiejszy porządek obrad przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie Sesji.  

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.  

3. Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między sesjami.  
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4. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kamienna Góra o pracy rady między 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy  Krzeszowskiej w Kamiennej Górze. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 

58/1,59,60 61,62, 64,65, 95/1, 95/2,115/3,116/2,117/1, 117/2,117/3,118/4,119, 

120,121/1,122/1,123/1,125/1 obr.3). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 

63/4, obr.3). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (działka nr 

31565, obr.6). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

(działka nr 236/12, obr.7). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości  

w dzierżawę na okres 10 lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy o oddanie  

w wieczyste użytkowanie nieruchomości gruntowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu liczbowego Wiceprzewodniczących 

Rady Miasta Kamienna Góra. 

13. Interpretacje i  zapytania. 

14. Wnioski.  

15. Sprawy różne. 

16. Zamknięcie sesji.  

 

Obecnie na sali jest 14. Radnych.” (dołączył radny Ł. Sławiński) 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Informuję, że 24 czerwca 2021 roku do biura Rady 

Miasta wpłynął wniosek burmistrza miasta o wprowadzenie do porządku obrad 42. 

sesji rady miasta projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu udzielania dofinansowania ze środków budżetu miasta Kamienna Góra 

 w ramach programu priorytetowego pod nazwą Ograniczenie niskiej emisji na 

obszarze Województwa Dolnośląskiego edycja III. Przystępujemy zatem do 

głosowania w sprawie zmian  w porządku obrad. Kto z Państwa radnych jest za 

wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad. Proszę o wyrażenie swojego 



3 
 

stanowiska poprzez głosowanie. Kto jest przeciw,  kto się wstrzymał? Kto jest za? 

Jeszcze raz przeczytam... wpłynął wniosek burmistrza miasta, jeszcze raz. Wpłynął 

wniosek burmistrza miasta 24 czerwca bieżącego roku do biura Rady o wprowadzenie 

do porządku obrad 42. sesji rady miasta uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia regulaminu udzielenia dofinansowania ze środków budżetu miasta Kamienna 

Góra w ramach Programu priorytetowego pod nazwą Ograniczenie niskiej emisji na 

obszarze województwa dolnośląskiego edycja III. Wszystko jest jasne teraz tak? I teraz 

kto jest  za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał za wprowadzeniem tej uchwały do 

porządku obrad? 14. radnych jest „za” wprowadzeniem tego punktu do porządku 

obrad. Informuję, że projekt ten został wprowadzony do porządku obrad 14. głosami 

"za" i będzie procedowany w punkcie 13-tym porządku obrad. Następne punkt  

w porządku obrad zmienią swoją numerację o jedną w górę. Ponadto w dniu 28 

czerwca do biura Rady Miasta Kamienna Góra wpłynął kolejny wniosek burmistrza 

miasta o wprowadzenie do porządku obrad na 42. sesji następujących  projektów 

uchwał: 

 

1. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

2. Projekt w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2021 rok. 

3. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym Towarzystwa Budownictwa Społecznego TBS Spółki  

z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Kamiennej Górze. 

 

Czyli to jest następny wniosek o wprowadzenie tychże uchwał do porządku obrad. 

Przystępujemy teraz do głosowania w sprawie zmian w porządku obrad. Kto z Pań 

 i Państwa radnych jest za wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad. Proszę  

o wyrażenie swojego stanowiska. Kto jest za, przeciw, wstrzymał się? 

 

1 osoba jest „przeciw”, 13 osób jest „za”. W związku z tym informuję, że projekty 

zostały wprowadzone do porządku obrad 13-toma głosami „za”, 1 „przeciw” i będą 

procedowane w punkcie od 14 do 16 porządku obrad.  Następne punkty znów zmienią 

swoją numerację o 1 w górę. Czy ktoś z Państwa ma jeszcze wnioski dotyczące zmian 

w porządku obrad?”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę radny Wiesław Sobiechowski.” 
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Radny W. Sobiechowski: „Wnioskuję o wykreślenie, ściągnięcie punktu 12. to jest 

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  składu liczbowego Wiceprzewodniczących 

Rady Miasta Kamienna Góra. Uzasadniam to tym, że jeszcze raz należałoby 

przedyskutować to na komisjach z tego względu, że słyszy się, że może być 4 fala 

pandemii, a jak wiemy jednak przydało się dwóch wiceprzewodniczących podczas 

pandemii, bo różnie to bywało ze zdrowiem naszych tutaj przewodniczących i uważam, 

że należałoby jeszcze raz przedyskutować  to na Komisjach. I dlatego wnioskuje  

o ściągnięcie.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Padł wniosek w związku z tym przechodzimy do 

głosowania, żeby Państwo wyrazili swoją wolę. Kto z Państwa jest za, przeciw bądź 

wstrzymał się? 12 osób "za", 2 "przeciw". W związku z powyższym  punkt został 

wykreślony z porządku obrad 12. głosami. Wszystkie pozostałe punkty zostaną 

przesunięte o 1 numer. Czy ktoś z Państwa jeszcze ma jakieś wnioski dotyczące zmian 

porządku obrad? Nie widzę, przechodzimy do następnego punktu.” 

 

Ad.3 . Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między sesjami. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „ Z uwagi na nieobecność Pana Burmistrza i jego pilny 

wyjazd podczas sesji dzisiejszej niniejszy punkt nie będzie realizowany.”  

 

Ad.5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy rady  między sesjami.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Przed zabraniem głosu jeszcze przez Pana 

Wiceprzewodniczącego Jerzego Bastę chciałam Państwu przekazać pewną 

informację. Na ostatniej sesji odczytałam pismo, które nie zostało podpisane.  

W związku z powyższym chcę poinformować Państwa Radnych i mieszkańców, że 

anonimów nie będę odczytywać na sesji Rady Miasta ani nie będę kierować na stałe 

Komisję Rady Miasta. Jeżeli ktoś mieszkańców, jeżeli Państwo chcę cię zwrócić 

uwagę na bardzo ważne problemy to zapraszam do zabrania głosu w swoim imieniu 

podczas sesji rady miasta. Sala witrażowa dla mieszkańców jest otwarta, mównica 

również zostanie przekazana zainteresowanym osobą. I tak samo proszę podpisywać 

się imieniem i nazwiskiem pod pismami kierowanymi do rady miasta. Wtedy na pewno 
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zostaną one przekazane radnym. Proszę Pana Jerzego Bastę o zabranie głosu, 

przedstawienie sprawozdania z pracy przewodniczącego między sesjami.” 

 

Wiceprzewodniczący RM  J. Basta: „Dziękuję Pani Przewodnicząca. Informacja 

Przewodniczącego Rady Miasta Kamienna Góra o pracy Rady Miasta między sesjami. 

W okresie od 27 maja do 29 czerwca 2021 roku odbyło się 16. posiedzeń stałych 

Komisji Rady Miasta. Komisji Budżetu Strategii  i Rozwoju 5 posiedzeń. Komisji 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 4 posiedzenia. Komisji Rewizyjnej 3 

posiedzenia. Komisji Skarg Wniosków i Petycji 2 posiedzenia. Komisji Spraw 

Społecznych 2 posiedzenia. W okresie tym przede wszystkim : 

1. Stałe Komisje opiniowały projekty uchwał będące przedmiotem  dzisiejszej sesji. 

2. Zapoznawały  się bądź opiniowały pisma, które dotyczyły między innymi: rezygnacji 

radnej  z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczący Rady Miasta, sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Gminy Miejskiej Kamienna Góra z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami użyteczności publicznej, informacji  

o umorzeniach podatku za 2020 rok,  uchwały numer  VI/48/21 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta za 2020 rok, 

informacji na jakim etapie jest wykonanie dokumentacji technicznej drogi przy ulicy 

Lipowej, listu pracowników jednostek podległych do burmistrza miasta, ankiet 

dotyczących badań na obecność glifosatu, remontu elewacji budynku, przy ul Papieża 

Jana Pawła II 13 - 15, interwencji dotyczącej zablokowania możliwości zamieszczania 

komentarzy na profilu społecznościowym miasta Kamienna Góra, wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z dnia 25 maja 2021 roku dotyczącego 

uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie ulicy Wałbrzyskiej i Księcia Bolka I w Kamiennej Górze, odpowiedzi na 

wnioski stałych Komisji. Stałe Komisje zajmowały się również bieżącymi sprawami 

kierowanymi do rozpatrzenia zgodnie z kompetencjami Komisji. Stałe Komisje Rady 

Miasta podczas posiedzeń wypracowały wnioski do Burmistrza Miasta  

i Przewodniczącej Rady, których tematyka dotyczyła: udostępniania kserokopii 

pomiędzy Urzędem Miasta a Ministerstwem właściwym do spraw transportu oraz 

Starostwem Powiatowym dotyczących przebudowy ulicy Śląskiej, postępowania  

w sprawie wyboru  wykonawcy budowy schodów na terenie  Ośrodka Wypoczynku 

Świątecznego Zalew, połączenia mieszkań przy ul. Słowiańskiej, wyrównania terenu 

przy ul. Staszica, naprawy dziur w drodze na osiedlu Antonówka, usunięcia znaku 
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drogowego przy ulicy Fabrycznej, planu wykaszania terenów zielonych na terenie 

miasta, apelu w sprawie remontu dworca kolejowego w Kamiennej Górze, 

zabezpieczenia środków finansowych na przeprowadzenie badań na obecność 

glifosatu wśród sześciolatków i dzieci uczęszczających do klas od 1 do 3, wymiany 

rynny przy ulicy Rybnej. Spotkania i wizyty:  

• 15 czerwca 2021 roku radny Janusz Jarosz był obecny na spotkaniu 

dotyczącym otwarcia Programu Osteoporozy,  

• 15 czerwca również 2021 roku radni odwiedzili wyremontowany  budynek 

Centrum Kultury,  

• 16 czerwca 2021 roku radny Janusz Jarosz uczestniczył w meetingu 

lekkoatletycznym Olimpiad Specjalnych, 

• 17 czerwca 2021 sesja Rady Miasta Kamienna Góra.  

 

Ponadto Komisje rozpoznawały bądź opiniowały pisma, które dotyczyły  między 

innymi: rezygnacji radnej z pełnienia funkcji wiceprzewodniczącej Rady Miasta, 

sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy Miejskiej Kamienna Góra  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami użyteczności publicznej, 

informacji o umorzeniach podatku za 2020 rok, uchwały numer VI/48/21 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie udzielenia absolutorium burmistrzowie miasta za 2020 

rok, informacji na jakim etapie jest wykonanie dokumentacji technicznej drogi przy ulicy 

Lipowej, listu pracowników jednostek podległych do Burmistrza miasta, ankiet 

dotyczących badań na obecność glifosatu, remontu elewacji przy ulicy Papieża Jana 

Pawła II  numer 13-15, interwencji dotyczącej zablokowania możliwości zamieszczania 

komentarzy na profilu społecznościowym miasta Kamienna Góra, wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z 25 maja 2021 roku dotyczącego uchwały 

w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie ulic Wałbrzyskiej, Katowickiej i  Księcia Bolka I w Kamiennej Górze, 

odpowiedzi na wnioski stałych Komisji Rady Miasta. Zabrania głosu przez 

Przedstawiciela w organizacji Partia Przebudzeni Konsumenci w sprawie badań dzieci 

na obecność szkodliwej substancji w ich organizmach, dziękuję Państwu.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękuję, 24 czerwca 2021 roku wpłynęło do Biura 

Rady pismo w sprawie zabrania głosu, zgłoszenia swojej obecności na sesji rady 

miasta w dniu dzisiejszym podczas, którego będzie... Pan Marcin Bustowski i zabierze 
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głos w sprawie badań dzieci na obecność szkodliwej substancji w ich organizmie. 

Serdecznie witam Pana Marcina Bustowskiego  na naszej sesji i zapraszam do 

mównicy, udzielam Panu głosu. W międzyczasie tutaj przypominam Państwu, że 

będziemy musieli zrobić przerwę, tak na ...Proszę włączyć mikrofon i zapraszam.”  

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: 

„Witam Państwa serdecznie, jako organizacja wystąpiliśmy z wnioskiem do Państwa 

na podstawie badań, które przeprowadziliśmy w Jeleniej Górze w zeszłym roku było 

to już ponad 300 osób z terenu Jeleniej Góry dzieci, dorośli. Badania te wykazały 

bardzo duże stężenia w organizmach dzieci rakotwórczej substancji jaka jest glifosat. 

W Stanach Zjednoczonych w Kalifornii jak zarówno w San Fransisco ostatnio zapadły 

duże wyroki w tej sprawie... zapadły wyroki bardzo duży na wypłatę odszkodowań  

i mamy do czynienia proszę Państwa z substancją, która pochodzi z wody i z żywności, 

która jest sprzedawana w Polsce na terenie marketów. Badania te wykazały, że 100% 

populacji każda osoba, która jest poddana takiemu badaniu zawiera w sobie 

rakotwórcze substancje. Ostatnio Pan Prezydent miasta Jeleniej Góry na nasz apel 

odpowiadając pozytywnie z radnymi wyasygnował kwotę na przebadanie setki dzieci 

te wyniki badań mam tutaj ze sobą i Pani Przewodniczącej będę chciał przekazać. 

Badanie tych dzieci w 100% wykazały, że 100% zbadanych dzieci ze szkół 

podstawowych zawiera w swojej w swoim organizmie rakotwórcze substancje jaką jest 

właśnie glifosat. Jednocześnie na podstawie tych badań zwróciliśmy się do szpitala w 

Jeleniej Górze o wydanie opinii w zakresie interakcja szczepionek, którą w tej chwili 

będą chcieli dzieciom podawać z substancją, która występuje w organizmie dziecka 

jaką jest glifosat i żaden producent szczepionki, czy to jest Pfizer, Astra Zeneca, 

Moderna, czy Sputnik nie wykazuje badań na interakcję, wiec szpital nie jest w stanie 

nam powiedzieć. Odsyła nas do ministerstwa, do NFZ-u i odsyła nas do producentów. 

Producenci takich badań pod kątem interakcji na glifosat nie zrobili, więc mamy na 

dzień dzisiejszy na terenie  Rzeczypospolitej Polskiej strute 100% społeczeństwa. 

Stąd ten wniosek też do Państwa był. Chciałem podziękować Panu radnemu 

Jaroszowi, że zrobił ten wniosek i żeście Państwo podali ten wniosek do analizy  

w ankiecie do rodziców. Na 570 osób 100 rodziców wyraziło wolę zrobienia tych 

badań... 50% to jest mniej więcej koło 247 osób z tego co widziałem jest pozytywnych, 

więc Pan Burmistrz chcąc takie badanie potwierdził tylko i wyłącznie fakt w kwestii 

tego, że rodzice jednak chcą. Ja bym apelował do Radnych, żebyście Państwo podjęli 
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decyzję w oparciu o tą ankietę  wyasygnowania środków teraz na 250. My żeśmy 

wnioskowali, żeby to była setka, no ale teraz jak Pan Burmistrz chciał... z resztą 

publicznie na sesjach rady obarczając nas w sposób bezprawny w ogóle i też bym 

chcemy skierować wniosek z powództwa cywilnego przeciwko Panu Burmistrzowi  

o naruszenie dóbr osobistych, pomówienia, ale to nie jest teraz tematem. Pan 

Burmistrz deklarował, że nie ma problemu 50 000 zł nawet da, jeżeli taka wola 

rodziców będzie, więc my jako Stowarzyszenie na bazie tych dokumentów tych badań, 

które za chwileczkę Pani przekażemy odpowiedzi wynikających z zapytań od strony 

szpitala chcemy po prostu, żeby Burmistrz dotrzymał słowa wobec mieszkańców i nie 

musi wydawać 50 000,  żeby po prostu teraz pokrył koszty badań tych 250 dzieci. 

Dlaczego o tym mówię? Po pierwsze jest to materiał dowodowy, materiał dowodowy 

potwierdzający konieczność wystąpienia do Ministerstwa na podstawie badań, żeby 

podjąć po pierwsze debatę publiczną na temat jakości żywności, ustalenia źródła 

pochodzenia strucia tych dzieci. Tutaj prokuratura jak zarówno sądy powinny powziąć 

działania to nie tylko dzieci, bo jeżeli dzieci są strute to zarówno my i zobaczcie 

Państwo, co w naszym kraju się dzieje. Nie wiemy I nie mamy odpowiedzi na temat 

kwestii interakcji ze szczepionkami, a dzieci mają glifosat, a jednocześnie punkty 

szczepień robią  takie szczepienia wiedząc, że jest zagrożenie, że jest ryzyko.  

Jednocześnie punkty krwiodawstwa moi drodzy Państwo i my żeśmy już w zeszłym 

roku zwracali uwagę pobierają krew od ludzi. Jeżeli, Ja informowałem punkt 

krwiodawstwa w Wałbrzychu, a jednocześnie informowałem szpital kotliny 

Jeleniogórskiej i punkt poboru krwi, że mamy przebadane 300 osób w tym są dzieci. 

Pobierana jest krew  od ludzi i nie jest weryfikowane kwestia glifosatu rakotwórczego, 

udałem się bezpośrednio do punktu szczepień. Chciałem oddać krew, ale 

poinformowałem ich, że nie ma takiej... że w moim organizmie występuje 2 nanogramy 

glifosatu. Pani doktor odrzuciła moją kwalifikację do oddania krwi twierdząc, że nie 

mogę oddać krwi, bo mam substancje rakotwórcze w sobie, ale ona jest za malutka, 

za malutka jest, bo to trzeba do rządu dotrzeć, ale nikt nie ma odwagi, żeby zacząć 

pierwszy pisać. W związku z  powyższym zrobiliśmy prowokacje wysłaliśmy rolnika, 

który ma 7.74 nanograma glifosatu w organizmie i tą krew pobrano od niego. 

Gdybyśmy lekarza nie poinformowali ta krew przy operacji mogłaby zostać 

przetoczona. To jest bardzo poważny temat do bardzo poważnej dyskusji, do debaty 

publicznej, jaka żywność trafia do szkół? Jaka żywność jest dzisiaj w marketach ? Jak 

spółki wodne wykorzystują randap  do zwalczania różnych wykwitów w wodzie, bo 
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zdarzają się spółki wodne, które kupują randap i leją to do wody po to, żeby obniżyć 

koszty i żeby nie było wykwitów w zbiornikach wodnych. Złapaliśmy spółkę KSWiG  

w Jeleniej Górze, która dostarcza wodę do Karpacza, Szklarskiej Poręby, Kowar  

i szeregu innych jeszcze miejscowości, a pracownicy bezpośrednio przy źródłach 

płynięcia wody pitnej pryskali randapem ze środkiem na bazie glifosatu. Odbyła się 

ostatnio Sejmowa Komisja rolnictwa pod nazwą Polskie rolnictwo skąpane  

w grifosacie. Nie wiedzą oni ile tego się sprzedaje, ile tego zużywa Polskie Koleje 

Państwowe, Polskie Koleje Państwowe moi drodzy Państwo zużywają do trzech i pół 

litra glifosatu na kilometr torowiska, więc mamy tysiące kilometrów torowiska, więc to 

wystarczy w łatwy sposób przeliczyć. W odpowiedzi na zapytanie co robią 

opakowaniami po glifosacie, po środku chwastobójczym, no odpowiedź jest jasna oni 

to płuczą następnie wyrzucają do odpadów komunalnych. To wszystko trafia na wtórny 

przerób, na granulat później z tego się robi opakowania do wody mineralnej, talerzyki, 

szklanki, widelce na stacjach benzynowych mikro plastikiem się te kubeczki, żeby nie 

przeciekały się daje i to wszystko wtórnie nam trafia. Polska to kraj gangsterki  

w hodowli zwierząt mówię o tuczu nakładczym, gdzie importujemy w granicach około 

3 milionów ton śruty sojowej z Argentyny, Paragwaju i zarówno Ukraina, Brazylia tam 

stosuje się nagminnie do produkcji glifosat. Później to wszystko trafia do Polski, jest 

dodatkiem paszowym skarmia się zwierzęta i z tych zwierząt robi się parówki, robi się 

wędlinki i to wszystko trafia do marketów. To jest właśnie wektor przenoszenia, 

powszechnym środkiem do desykacji do suszenia też zbóż jest glifosat, więc pryskają 

pszenice, grykę, rzepaki rolnicy i problem jest w budżecie na rolnictwo. I to zemściło 

się na społeczeństwie. Dlatego też moi drodzy Państwo konieczność zbadania jest 

kwestią podstawową, żebyśmy mieli dowód, ponieważ trzeba ustalić skąd te dzieci są 

strute.  Co jest przyczyną i dlaczego tak się dzieje? My zwróciliśmy się tak jak mówiłem 

do Kotliny Jeleniogórskiej szpitala o wydanie opinii, czy możemy szczepić dzieci  

i przeczytam Państwu odpowiedź. To jest z Wojewódzkiego Centrum Szpitalne Kotliny 

Jeleniogórskiej w odpowiedzi na przesłane pismo informujemy, że  w zawartych  

kartach charakterystyki produktu leczniczego dane nie zawierają informacji  

o przeprowadzonych badań w zakresie interakcji szczepionek z substancją glifosat. 

Pragniemy zaznaczyć, że szczegółowych informacji w tym zakresie mogą dostarczyć 

jedynie producenci szczepionek i Ministerstwo Zdrowia ja mam nagraną rozmowę  

z Ministerstwem Zdrowia. Ministerstwo Zdrowia nie wie, producenci odsyłają. 

Prokuratury powinny niezwłocznie wydać postanowienie w kraju na wstrzymanie 
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szczepień pod na Covid-19 do momentu kiedy producenci nie dostarczą nam 

informacji na temat interakcji szczepionki z glifosatem, bo nie wiemy czy wywoła 

zapalenie mięśnia sercowego, czy zakrzepice, czy pobudzi komórki nowotworowe 

mamy potem rozwój chorób nowotworowych. Zwróciłem się też z pismem,  

z zapytaniem do Pani profesor Chybickiej z Przylądka Nadziei we Wrocławiu w kwestii, 

czy w profilaktyce leczenia onkologicznego dzieci badane są  dzieci pod kątem 

glifosatu rakotwórczego, bo mam bardzo duże prawdopodobieństwo, że glifosat je 

wywołuje. Pani profesor po trzech miesiącach napisała pismo do Pana Ministra 

Tarnowskiego, żeby przyjrzał się glifosatowi stosowanemu w rolnictwie. To jedyna 

rzecz jaką profesor zrobił. Nie poddano tych dzieci na badanie zawartości glifosatu 

i zwróćcie Państwo uwagę na jedną rzecz firma Bayer, która przejęła Monsanto 

produkuje glifosat, dostarcza do rolników, nie tylko rolników, ale i do PKP dostarcza, 

do ogrodników, sadowników. Sadownicy pryskają tym pod drzewkami, pod jabłonkami, 

później te jabłka w ramach programu Polska smakuje trafiają do szkół. Jedna ze szkół 

u Państwa kupuje od sołtysa ziemniaki i przedszkola, a ten sołtys stosuje właśnie 

glifosat na dosuszanie, obniżanie kosztów zbioru. Mamy informacje, że takie praktyki 

są powszechnie tutaj stosowane przez tego sołtysa, szkoły od kupują i przedszkola,  

a nikt nie podaje tego na badanie na zawartość glifosatu. To jest naprawdę tragedia ta 

soja, która jest importowana a w 95% jest produkowana moi drodzy Państwo 

genetycznie modyfikowana, gdzie jest stosowany glifosat trafia  do wszystkich 

produktów spożywczych. Jak weźmiecie batoniki, czekolady macie lecytynę sojową. 

To są wektory przenoszenia. Jeżeli teraz pieczywo marketowe, które tak naprawdę 

trafia do szkół i przedszkoli jest z mąki desykowanej glifosatem no to mamy bardzo 

poważny problem. Stąd był ten wniosek do Pana Burmistrza. To jest nieprawdą, co 

Pan Burmistrz przedstawiał radnym, że pana Burmistrza napadliśmy, bo materiał 

filmowy pokazuje co innego, przyszliśmy po normalnej rozmowie z Wójtem Gminy 

Kamienna Góra, który sam nas zaprosił. Sam wyszedł z inicjatywą, że chce zbadać  

i skontrolować dzieci z terenu funkcjonowania wójta gminy. Przyszliśmy, żeby 

porozmawiać, zostaliśmy napadnięci w impertynencki zostaliśmy potraktowani, próba 

była wyrzucania, my chcieliśmy porozmawiać tak jak z Państwem, przedstawić 

dokumenty i nie dało się. Nawet funkcjonariusze policji, którzy przybyli byli naprawdę 

zdziwieni. Rozmawialiśmy za świętej pamięci Wiceburmistrzem, można było 

prowadzić normalny dialog z Wiceburmistrzem, ale z Burmistrzem się nie da tego 

dialogu prowadzić, więc teraz skoro Pan Burmistrz powiedział, nie ma problemu 50 
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000 to ja myślę, że te 250 dzieci razy 130 zł, którą ofertę złożył Alab Laboratorium nie 

jest chyba problemem.  A więc 22 000 jeszcze będzie zaoszczędzonych pieniędzy na 

przykład zrobienie większej ilości dzieci, czy zakupienie w tej chwili glicyny, która 

będzie niezbędna do wprowadzenia, ponieważ glifosat wbudowuje się w komórkę  

i wytrąca glicyna osłabiając systemy odpornościowe. Glifosat powoduje szereg chorób 

autyzmu, powoduje stwardnienie rozsiane, rozszczelnia jelito grube,  więc problem 

ciągnącego jelita, rak jelita grubego to też glifosat. To jest naprawdę bardzo duży 

problem. Soja proszę państwa zawiera bardzo dużą ilość aluminium i przy produkcji to 

całe aluminium związane jest z glifosatem i trafia do naszego mózgu, odkłada się  

w mózgu powoduje autyzm, powoduje szereg chorób związanych z Parkinsonem to 

są udowodnione. Mamy dostęp do bazy orzeczeń w Kalifornii do załączników 

graficznych i załączników dowodowych, które były tam złożone badań pod kątem 

glifosatu i firma Monsanto próbowała pływać na kwestie związane głównych 

toksykologów, żeby zmienić ocenę tego glifosatu i próbowała moi drodzy Państwo 

wpływać też na WHO. Tam są załączniki my możemy to udostępnić w wersji 

angielskiej, można to przetłumaczyć, ale zastanawiającą jest jedno dlaczego  

w naszym państwie Minister sprawiedliwości widząc, że firma Bayer podpisała  

w zeszłym roku ugodę ze 100 000 ludźmi, którzy są struci glifosatem wypłaciła 10.9 

miliarda dolarów nie podejmuję działań poddania badaniom tej substancji na 

kancerogenność, szkodliwość na wpływy. Będziemy dalej tak czekać to wytrują nas 

wszystkich. Dlatego zwracam się też do Państwa i też przedłożyłem na Pani ręce 

pismo, które chcę skierować I załączniki, wyniki badań... to jest to pismo, tutaj wyniki 

badań Prezydenta miasta Jeleniej Góry, a tutaj są  odpowiedzi ze szpitala. Pismo 

zostało złożone.  Moi drodzy Państwo coraz więcej ludzi choruje na nowotwory. Ja 

tutaj chcę podziękować byłemu Przewodniczącemu Rady panu Jaroszowi, jest mi 

przykro naprawdę, że tak potrafi się Burmistrz zachowywać w stosunku do byłego 

Przewodniczącego, człowieka, który miał 30 operacji z resztą wstydem było to gdzie 

było biuro Pana Jarosza. Myślę, że to jest  naprawdę niegodne zachowanie Burmistrza 

w stosunku do tego człowieka. Ten człowiek powinien być na piedestale postawiony. 

Chciałem podziękować publicznie Panu właśnie za tą sytuację, w której znaleźliśmy 

się teraz właśnie ciężka praca i próba wytłumaczenia z jakim problemem się zderzamy 

jest dzięki temu człowiekowi. Zastanowię się czy wytoczę proces Burmistrzowi, bo nie 

zawsze warto kopać się z kimś kto nie jest godny tego, więc nie będę się zniżał do 

jego poziomu. Jeśli prokuratura, a zrobił zawiadomienie na nas, że no my 
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doprowadziliśmy do śmierci i dojdzie do procesu sądowego to udowodnię Panu 

Burmistrzowi, że grubo się pomylił, a no zasłanianie się tylko i wyłącznie taką sytuacją, 

a nie chęcią zrobienia tych badań no stawia w złym świetle Burmistrza. Konwencja 

Praw Dziecka w artykule, którą podpisało Państwo Polskie w  artykule 3 paragraf 1, 

punkt 1, 2 punkt, punkt 3, artykuł 4 tej Konwencji moi drodzy Państwo, a szereg jeszcze 

innych 15,17,24,36 obliguje urzędników administracji, a takimi są właśnie 

burmistrzowie jak zarówno radni do podejmowania działań Ochrony Praw Dziecka. 

Apeluje, żebyście Państwo rozważyli kwestie przegłosowania, wyasygnowania tych 

pieniędzy i przebadania. Dzieci jadą na kolonie dzisiaj, dzisiaj dzieci będą spędzać 

wakacje i zastanówmy się jaką żywność będą dostawały. Bułki z glifosatem, parówki 

dostają z tłuszczu nakładczego gdzie jest pełna gama hormonów i azotyn sodu E250 

rakotwórczy, dzisiaj musimy zacząć od podstaw budowania tego wszystkiego  

i chrońmy naszą Spółdzielnie Mleczarska jaką jest Kamos, ostatnią która została  

i powinno być mleko w klasie A2, które powinno być dostarczane nie w tych 

opakowaniach z aluminium w środku, ponieważ w tym mleku będzie, jeżeli będą pasze 

podawane gotowe, a więc musimy tutaj dyskutować jakiej jakość ma być mleko, nie  

w opakowaniach właśnie plastikowych i jeszcze na dodatek będziemy mieli moi drodzy 

Państwo wektor przenoszenia glifosatu. Właśnie tu trzeba dyskusji, musi być szkło, 

opakowania szklane musimy doprowadzić w końcu do jakich zmian w tym kraju no  

i tutaj odpady, odpady plastikowe też wiem, że będą trafiały do Was. Więc generujemy 

co chwilę coraz większą ilość odpadów, zasypywani jesteśmy już w każdym mieście. 

Ja apeluję, żebyśmy jak najszybciej w kraju doprowadzili tylko i wyłącznie szkło, 

wyeliminowali plastiki na stacjach benzynowych, żeby były dystrybutory tak jak są  

w Czechach do nalewania płynu do spryskiwaczy. A nie, że zużywamy tyle opakowań 

do płynu do spryskiwaczy, który jest sprzedawany, że z niego można byłoby utworzyć 

w linii prostej odcinek 8000 kilometrów. To po prostu jest śmieszna sytuacja, my 

musimy dzisiaj odwrócić tą sytuację,  musimy dostarczać jak najlepsze i najwyższej 

jakości produkty spożywcze do szkół, a zwłaszcza zwrócić uwagę na to co dzieci jedzą. 

Dzisiaj dietetycy przygotowują dietę, ale ona jest przygotowana tylko w kwestii 

produktu, ale nie jakości tego produktu, więc Polskie rolnictwo musi być na 

najwyższym poziomie jakościowym, nie damy rady konkurować z Unią Europejską  

z Ukrainą, więc tak jak PiS mówił, PiS mówił my to głosimy dalej. W 2014 roku kiedy 

spotykałem się z Jarosławem Kaczyńskim mówi poprzyjcie nas to my wprowadzimy 

Agencje Bezpieczeństwa Żywności to z planu Mateusza Morawieckiego ze Strategii 
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Zrównoważonego Rozwoju zostało wykreślone i dzisiaj efekt strucia dzieci jest efektem 

polityki. Braków zwłaszcza polityki w kraju na szczeblu rządowym i na szczeblu 

samorządowym i zwracania uwagi na to co konsumujemy. Zwracamy uwagę jakim 

autem jeździmy, jakie ważne są oponki, jakie ważne są ciuchy, żeby były eleganckie, 

a nie zwracamy uwagi na to co wkładamy do ust. I teraz Państwo radni, siedzicie  

w maseczkach, te maseczki są stworzone z plastiku. One są plastikowe, możecie je 

podpalić, zobaczyć one spłoną i powstaje pytanie, czy one są z recyklingu plastiku  

z opakowań, które trafiły na granulat i z tego granulatu po butelkach z randapem nie 

są zrobione. Więc to jest pytanie, w jaki sposób jest to kontrolowane? Przykład Jeleniej 

Góry, naszego jeleniogórskiego Sanepidu 169 kontroli żywność na powiat 

jeleniogórski, a 14 500 kontroli gastronomii, hotelarstwa maseczek przy udziale policji 

i straży miejskiej. To jest zatrważające, to jest jedna próbka co drugi dzień na cały 

powiat jeleniogórski. Raport NIK-u dotyczące substancji w żywności bez kontroli 

pokazuje, że mamy 330 substancji konserwujący używanych przez producentów 

żywności, a Sanepid może skontrolować ich tylko 63. To jest z raportu NIK-u.  

W rzeczywistości w Polsce stosuje się 2.500 konserwantów tyle jest sprzedawanych, 

bo tyle firmy oferują do sprzedaży, jeżeli Sanepid może skontrolować tylko 63 i nie  

w interakcjach na organizm ludzki to w jakim punkcie my jesteśmy? W punkcie 

zerowym kontroli żywności i wody. W żadnym mieście nie jest badana woda na 

zawartość pozostałości glifosatu. W żadnym punkcie sanepidu nie jest badana 

żywność na glifosat. Także próba za mamienia przez stronę rządową, że my coś 

kontrolujemy jest tylko i wyłącznie narracją po to, żeby uspokoić społeczeństwo. 

Dopóki my nie będziemy mieli szeregu laboratoriów i systemu kontroli, a do tego 

jeszcze wdrożonych systemów karnych za trucie ludzi no to będziemy umierali i rozwój 

chorób nowotworowych tutaj w Kamiennej jest dość duży. Należy zwrócić uwagę, 

dlatego te badania na tych dzieciach pokażą, że jeżeli zbadamy 250 dzieci tak jak 

chciał Pan Burmistrz razy 4, bo to mniej więcej jest rodzina, to jest ojciec, matka plus 

ktoś jeszcze w rodzinie, pokaże, że już mamy do czynienia z grupą osób tysiąca, którzy 

będą struci, a jeżeli to potwierdzi to znaczy, że cała Kamienna Góra jest struta 

glifosatem. Więc odpowiedzmy sobie skąd to się wzięło, dlaczego mamy wchodzić do 

sklepu, do Biedronki jest jedna półeczka z żywnością BIO to zastanówmy się co jest 

resztą?” 
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Przewodnicząca RM V. Majak: „Panie Marcinie,  bardzo dziękuję za przedstawienie 

swojego stanowiska w sprawie i stanowiska Partii w Organizacji Przebudzeni 

Konsumenci w sprawie badań dzieci na obecność szkodliwych substancji  

w organizmie. Tu radni sygnalizują chęć zabrania głosu i pytań, ale jestem 

zobligowana do 5 minut przerwy, bardzo proszę w tym czasie wietrzymy salę i proszę 

przyjść po 5 minutach na salę. Będziemy kontynuować udzielanie pytań. Wznawiam 

obrady po przerwie. Przypominam, że na żądanie przemawia i przedstawia sprawę 

badań dzieci na obecność szkodliwej substancji w ich organizmie Pan Marcin 

Bustowski i bardzo proszę Szanownych Radnych i Pana Marcina Bustowskiego  

o trzymanie się tematu. Nie wychodzimy poza sprawy badań i dzieci na obecność 

szkodliwej substancji w ich organizmie. Bardzo proszę Pani Danuta Kurnyta  

w pierwszej kolejności  zgłaszała później Pan Janusz Jarosz, Regina Komorowska i 

Pani Iwona Szczerbaty. Ponieważ Pan został poinformowany, że przeznaczone ma 30 

minut łącznie proszę trzymać się ustalonego czasu. Już zostało wykorzystanych 25 

minut na bardzo ciekawą mam nadzieję informację i proszę trzymać się wyznaczonego 

czasu. Czyli zostaje nam około 10 minut, bardzo proszę radna Danuta Kurnyta.” 

 

Radna D. Kurnyta: „Dzień dobry, proszę Pana ja mam...” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Przepraszam jeszcze Panią radną informuję, że 

obecnych na sali jest 15-tu radnych (dołączył radny S. Sławiński). Bardzo proszę 

pani Danuta Kurnyta.”  

 

Radna D. Kurnyta: „Proszę Pana, ja mam takie pytanie do Pana. Ja zadam trzy 

pytania i Pan mi odpowie, czy będzie Pan w przyszłych wyborach kandydował do 

Sejmu? To jest moje pytanie. Drugie moje pytanie dotyczy... z tego co wiem  prowadzi 

Pan gospodarstwo rolne i czy Pana gospodarstwo jest gospodarstwem ekologicznym, 

a trzecia rzecz to jest takie moja dygresja tutaj do Pana wypowiedzi. Troszeczkę 

niefajnie, że wplątał Pan w tą swoją wypowiedź tutaj ocenę Burmistrza miasta. 

Uważam, że....” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani radna Danuta Kurnyta... Proszę Panie Marcinie 

nie odpowiadać na to pytanie, ponieważ... albo zostawiam to Panu, ale te pytania nie 

są związane z wystąpieniem Pana Bustowskiego. 
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Wystąpienie miało dotyczyć badań dzieci na obecność szkodliwej substancji w ich 

organizmie. Proszę Pan Janusz Jarosz...”  

 

Radna D. Kurnyta: „Dopowiem Pani Przewodnicząca, dopowiem jeszcze to, że to  co 

tutaj usłyszałam, że szczepienia nie, maseczki nie według Pana wszystko jest.  My też 

mamy maseczki to nie wiem, po co my mamy nosimy te maseczki. Dziękuję, to jest 

moje odczucie, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Bardzo dziękuję proszę Pan radny Janusz Jarosz. 

Tylko też bardzo proszę w sprawie tematu i proszę trzymać czasu.” 

 

Radny J. Jarosz: „Panie Marcinie stworzyłem nową stronę, jak Pan wie jest ona 

hejtowana i w związku z tym glifosatem dwa pytania. Pierwsze pytanie jest takie, czy 

jest polska norma glifosatu? A druga w związku z tym, że mówią ludzie o tym, że 

glifosat nie utrzymuje się w organizmie to chciałbym wiedzieć, czy Pan coś na ten 

temat wie, jak to przebiega i tak dalej, ja też mam swoje wyjaśnienia.”  

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: 

„Szanowni Państwo...”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Przepraszam czy teraz będzie Pan udzielał 

odpowiedzi, czy chce Pan wysłuchać wszystkich pytań i odpowiedzieć na wszystkie 

pytania?”  

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: „Na 

bieżąco będę odpowiadał.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Bardzo proszę odpowiedzieć Panu Januszowi 

Jaroszowi.” 

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: 

„Odpowiem Pani na pierwsze Pani...” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Ale proszę trzymać Panie Marcinie bardzo proszę 

się trzymać tematu.”  
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Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski:  

„W moim gospodarstwie nie stosuje się glifosatu, nigdy nie kupiłem glifosatu wręcz 

odbierałem spółce wodnej w obywatelskim zatrzymaniu glifosat. Nie ma takiej 

możliwości i nie ma gospodarstw ekologicznych, gospodarstwa mają być naturalne 

proszę Panią.  Dwa Państwo Polskie ma normę referencyjną to jest norma 

referencyjna nie ma norm  w Polsce na glifosat, ponieważ nie zostały ustalone. 

Dlaczego nie zostały ustalone pytanie do strony rządowej. Ostatnio moi drodzy 

Państwo Światowa Organizacja do Spraw Ginekologii i Płodności występowała  

z pismem do WHO wskazując, że norma 0.012 jest normą za wysoką ze względu na 

choroby nowotworowe, te autoimmunologiczne, a jednocześnie na spadek płodności  

i problemów zachodzenia w ciążę kobiet i mężczyzn spadek plemników w nasieniu 

męskim. Te badania, które tutaj pokazujemy to badanie przy badaniu 0.60 nanograma 

to już mamy 5000 razy przekroczoną normę. To są tylko normy referencyjne, Polska 

ma 0.60 ALAB Laboratorium to ustalił, Niemcy mają 0.50 nanograma na mililitr, Anglia 

ma 0.15. Nie możemy się sugerować normą referencyjną, bo norma referencyjna nie 

jest ustaleniem poziomu możliwości obecności substancji chemicznej w organizmie. 

Tego w ogóle nie może być. Tego powinno być zero i tutaj jest poważny temat do 

dyskusji. Na drugie pytanie, jeśli może mi Pan...Już po pierwsze moi drodzy Państwo 

glifosat jest substancją, która dostaje się poprzez żywność, więc codziennie wrzucamy 

do naszego organizmu zawartość tej substancji, która poprzez układ  moczowy  

i zarówno układ pokarmowy wchłania się do układu krwionośnego. Nie ma możliwości 

w Polsce zrobienia badań na zawartość glifosatu w krwi. Po prostu tego nie robią, 

dlaczego tego nie robią to jest pytanie już nie do mnie tylko do Ministra Zdrowia. Sam 

Pan Minister Zdrowia odpowiedział, że naturalnie występuje glifosat w organizmach 

ludzkich, który pochodzi z żywności. Zobaczcie Państwo, że Fotyrentgen taka 

Fundacja z Jeleniej Góry nagle zrobiła badania i się okazuje, że w kaszy jaglanej,  

w kaszy gryczanej, w płatkach owsianych jaglanych znajduje się glifosat. Nagle 

wycofywane jest to ze sklepów. Jak to w ogóle się dzieje, że to w ogóle trafia do obrotu 

i jaka jest odpowiedzialność producentów względem konsumenta. I druga sprawa, 

która jest moi drodzy Państwo, instytucja państwa jaką jest Sanepid nie kontroluje 

żywności no bo robiąc 169 badań tylko w ciągu roku no to jest katastrofa. To jest jedno 

badanie co 2 dni jakiegoś produktu spożywczego. No to dzisiaj stawia pod znakiem 

zapytania jak funkcjonujemy.” 

 



17 
 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani Regina Komorowska, później Pani Iwona 

Szczerbaty. Proszę, ale króciutko.”  

 

Radny J. Jarosz: „Ja się jeszcze raz odniosę odnośnie tego czego ludzie nie wiedzą. 

Żeby wypłukać z organizmu glifosat, a rozpisują się hejterzy na internecie podają, że 

glifosat się nie utrzymuje w organizmie.  Ja mogę Państwu przeczytać ... no nie będę 

czytał to powiem krótko, żeby pozbyć się glifosatu u dzieci, czy u dorosłego trzeba 

kilka tygodni. Druga rzecz, którą chciałem Wam powiedzieć, europarlamentarzyści po 

tej całej akcji z glifosatem poszli się przebadać. I proszę sobie wyobrazić, że 1.73 mieli 

w organizmie, gdzie Niemcy mają 0.5 dopuszczone,  Brytyjczycy 0.15. Żeby zacząć 

badać żywność pod kątem glifosatu trzeba stwierdzić najpierw, czy w organizmie 

dzieci, dorosłych jest grifosat. Dziękuję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękuję, proszę Pani radna Regina Komorowska.” 

 

Radna R. Komorowska: „Ja mam takie zapytanie, ja się zgadzam, oglądałam nawet 

ostatnio były badania w Bolkowie. Tam duży procent dzieci miało to. Dlaczego Pan to 

wiąże z Covidem, ze szczepieniami? Bardzo mnie to zabolało. Szczepienia przeciw 

Covidowowi ratują nam życie.”  

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: „Pani 

radna ...” 

 

Radna R. Komorowska: „Jaki związek mają szczepienia z zawartością tej 

substancji?” 

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: „No 

właśnie Pani radna to jedna z podstawowych rzeczy. Pierwsza to powinniśmy badać 

poziomy odpornościowe i dostarczać takie produkty spożywcze żeby dzieci miały 

wysoką odporność i każdy obywatel. Druga rzecz, na którą Pani zadaje pytanie, 

dlaczego jestem przeciwko szczepieniom dzieci, ponieważ nie ma odpowiedzi  

z Ministerstwa jasnej na temat interakcji, jeżeli ma Pani to w organizmie, a producent 

nie odpowiada na temat kwestii interakcji jest to związek chemiczny. To ja nie wiem 

na przykład, glifosat jest kancerogenny i rakotwórczy, czy nie wywołana na przykład 

szczepionka pobudzenia komórek nowotworowych. Te niewiadome stawiam  

w zapytaniach do Ministerstwa Zdrowia, do NFZ-u i do przychodni, do punktów 
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szczepień, bo na to nie ma odpowiedzi. I chciałbym mieć jasną, jako człowiek, istota 

ludzka chciałbym wiedzieć, czy podanie tej substancji  jest bezpieczne, ponieważ  

w moim organizmie jest 2 nanogramy. Ja uzyskałem odpowiedź, że Ministerstwo mi 

nie odpowie, ponieważ w żadnym opisie tej szczepionki takich odpowiedzi nie ma. 

Skoro jej nie ma to powinno być wezwanie producenta do przedstawienia wyników 

badań na właśnie taką interakcję.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pani radna Iwona Szczerbaty bardzo proszę.”  

 

Radna I. Szczerbaty: „... przerażające jest to co Pan tutaj przedstawia. Moje pytanie, 

jak żyć? Rodzice mogli wyrazić swoje zdanie w ankiecie. Ja to zaproponowałam. 

Uważam, że było to dobre posunięcie. Właśnie żeby zobaczyć jaka jest skala 

zainteresowania. Zrobimy badania i co dalej?”  

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: 

„Odpowiem Pani na swoim przykładzie dlatego, że po badaniach udałem się do lekarza 

pierwszego kontaktu swojego. Lekarz pierwszego kontaktu w ogóle nie wiedział co to 

jest glifosat, więc musiałem wytłumaczyć, że to jest substancja czynna, która znajduje 

się w randapie. Pani doktor stwierdziła, że ona to stosuje u siebie na kostkę przed 

domem. Wyczytała w internecie, że jest to  poważny środek chwastobójczy. Jest to 

związek chemiczny. Dostałem skierowanie do szpitala Marciniaka we Wrocławiu, 

udałem się i przez dwie godziny odbiłem się, to co pani mówi od punktu przyjęć aż 

trafiłem na oddział. Na oddziale Pan ordynator zadał mi pytanie, czy piłem glifosat, ja 

mówię, że nie piję glifosatu, nie stosuje glifosatu nie miałem nigdy nic wspólnego  

z glifosatem. Więc otrzymałem informację, że skoro go nie wypiłem, a pochodzi  

z żywności, czy z wody to muszę się do poradni Toksykologicznej, która najbliższa dla 

naszego regionu jest w Rzeszowie. I to jest problem braku świadomości, braku wiedzy, 

ktoś sposób celowy to zrobi, żeby lekarze się nad tym tematem glifosatu nie 

interesowali. Moi drodzy Państwo nie mamy odpowiedzi, więc trzeba w Polsce, a to 

robimy i przykład EPOZ Pani doktor z Bolkowa pokazuje, że właśnie po badaniach 

występują oni do szpitala Marciniaka, żeby szpital Marciniaka wskazał ścieżkę 

detoksykacji organizmu i sposobu dalszego życia. Musimy wprowadzić system 

kontroli, system jakości żywności rozmów debaty publicznej, na temat naszego 

polskiego rolnictwa, na temat tego, że wszystko co przyjeżdża do marketów z importu 

nie jest kontrolowane, więc po to zrobiono markety, żeby dumpingować cenę, żeby 
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zlikwidować nasz polski handel, zniszczyć nasze polskie rolnictwo. Jeżeli już do końca 

to wszystko padnie, nie zostanie Pani alternatywa tylko ta żywność, która będzie  

z Biedronki. Więc musimy się obudzić, bo pierwszą podstawową rzeczą co trzeba 

zrobić. Meksyk podjął decyzje, zakaz upraw GMO, zakaz zwierzyny GMO, zakaz 

stosowania glifosatu w Meksyku, Sri Lanka to zrobiła, Niemcy to ograniczają w sposób 

taki, że nie może osoba postronna to kupić. Starsze osoby kupują glifosat idą na 

cmentarz i na dwóch metrach kwadratowych, żeby chwastów nie było leją to 

randapem. Stosują to na ogródkach działkowych.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Panie Marcinie... Bardzo proszę do tematu obecność 

szkodliwych  substancji w organizmie.” 

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: „No 

bez podziałów politycznych, moi drodzy Państwo to wszystko dotyczy istoty ludzkiej. 

Jest to substancja czynna, która zabija, więc musimy doprowadzić do sytuacji, 

przeprowadzić badania i na podstawie tego podległe państwo na pewno macie też 

jakieś SPOZ-y niech wystąpią do Ministerstwa Zdrowia do Ministerstwa, do 

Ministerstwa Rolnictwa, do Kancelarii Premiera niech teraz naukowcy mądre głowy, 

które tego nie kontrolowały niech wskażą ścieżkę. Musimy doprowadzić do sytuacji 

przerwania dostawy glifosatu do środowiska. To jest podstawowa rzecz, bo nawet 

jeżeli będziemy wprowadzali najlepsze programy będziemy się oczyszczali, będziemy 

podawali glicynę, a będziemy z drugiej strony nadal to wrzuć no to dalej będziemy  

w punkcie wyjścia. Musimy zlikwidować przyczynę.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękuje, przypominam Państwu radnym. Pan 

Marcin Bustowski  przekazał pismo i wyniki badań one zostaną przekazane radnym 

na stałe Komisje do głębokiej analizy. Także zostaną radni zostaną zapoznani z Pana 

pismem. Dziękuję bardzo. Przypominam, że pan Marcin Bustowski był obecny na sesji 

rady miasta, ponieważ złożył taki wniosek w ustawowym i statutowym terminie. 

Dziękuję bardzo.”  

 

Przedstawiciel partii w organizacji Przebudzeni Konsumenci M. Bustowski: 

„Dziękuje bardzo, miłego dnia Państwu życzę, do widzenia.” 
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Przewodnicząca RM V. Majak: „Przechodzimy do punktu piątego. Podjęcie 

uchwały... ponieważ czekamy na Pana kierownika to ja przypominam, żebyśmy się 

trzymali tematu sesji. Sesja Rady Miasta jest przede wszystkim, czy służy przede 

wszystkim do uchwalania uchwał, czyli prawa miejscowego.” 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do opracowania miejscowego 

planu zagospodarowania w rejonie ulicy Krzeszowskiej w Kamiennej Górze. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez 

Kierownika Biura Architekta Miasta Pana Andrzeja Omachla.” 

 

Kierownik Biura Architekta Miasta A. Omachel: „Dzień dobry Państwu. Proszę 

Państwa, projekt uchwały dotyczy przystąpienia do opracowania planu przestrzennego 

w rejonie ulicy Krzeszowskiej, mowa o terenie powyżej ulicy Krzeszowskiej. Stojąc na 

tej ulicy na prawo od Osiedla Krzeszowskiego, czyli na południe od Osiedla 

Krzeszowskiego i poniżej lasu, który znajduje się nad Osiedlem Krzeszowskim. Jest to 

teren, który zupełnie niedawno bo zaledwie w 2015 roku uzyskał opracowanie 

planistyczne. Ówczesny właściciel tego terenu wnioskował o odwrócenie proporcji, 

czyli mniej zabudowy wielorodzinnej, której nie spodziewał się w tym lokalizować, 

więcej zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej. Jak Państwo wiedzą teren zmieni 

właściciela, obecny właściciel tego terenu wnioskuję rzecz dokładnie odwrotną. 

Postuluje aby cały ten teren został przeznaczony ponownie do zabudowy 

mieszkaniowej wielorodzinnej i głównie w tym celu proponowane jest przystąpienie do 

opracowania planu przestrzennego dla tego obszaru. Obszar jest nieco większy  

w kierunku na południe dlatego, że chcielibyśmy w tym obszarze wysoką zabudowę 

mieszkaniową, wielorodzinną związaną z Osiedlem Krzeszowskim w racjonalny 

sposób doprowadzi do zabudowy, wysokością do zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej, która realizowana już jest części. W dalszej części wzdłuż ulicy 

Krzeszowskiej. Tego dotyczy przystąpienia do opracowania planu przestrzennego. 

Sama uchwała jest taka sama jak w podobnych tego typu. Przyjęli by Państwo ją na 

podstawie  ustawy o samorządzie gminnym i na  podstawie ustawy o planowaniu 

przestrzennym. W paragrafie 1.jest zapis o przystąpieniu do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Krzeszowskiej. 

Dranice tego opracowania pokazano w załączniku nr 1, czyli na mapie w skali 1:2000. 

Wykonanie uchwały powierzyliby Państwo Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. 
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Uchwała weszłaby w życie z dniem podjęcia. Zajęli się Państwo projektem tej  uchwały 

na posiedzeniach stałych Komisji Rady Miasta, wszystkie Komisję wyraziły się 

pozytywnie dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „ Dziękuję, czy ktoś z Państwa radnych ma pytania 

do projekt uchwały? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych 

jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o głosowanie. Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? 15 osób  "za" stwierdzam, że uchwała została przyjęta i będzie 

nosić numer XLII/260/21”- zał. Nr 2 do protokołu. „Przechodzimy do szóstego punktu 

porządku obrad.” 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

(działka nr 58/1,59,60 61,62, 64,65, 95/1, 95/2,115/3,116/2,117/1,117/2,117/3,118/4, 

119,120,121/1,122/1,123/1,125/1 obr.3). 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Bardzo proszę Panią Kierownik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomości Katarzynę Mrówkę o przedstawienie projektu uchwały.” 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości K. Mrówka: „Witam Państwa, 

przedstawię projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. Na 

podstawie obowiązujących przepisów Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co 

następuje: Wyraża zgodę na zbycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych 

położonych w obrębie numer 3 miasta Kamienna Góra przy ulicy Wałbrzyskiej. Działka 

Nr 58/1 o powierzchni 357m2, działka Nr 59 o powierzchni 149m2, działka Nr 60  

o powierzchni 5215m2, działka Nr 61 o powierzchni 314m2, działka Nr 62 o powierzchni 

441m2, działka Nr 64 o powierzchni 627m2, działka Nr 65 o powierzchni 429m2, działka 

Nr 95/1 o powierzchni 181m2, działka Nr 95/2 o powierzchni 200m2, działka Nr 115/3 

o powierzchni 1019m2, działka Nr 116/2 o powierzchni 100m2,działka Nr 117/1  

o powierzchni 466m2, działka Nr 117/2 o powierzchni 812m2, działka 117/3  

o powierzchni 1229m2, działka Nr 118/4 o powierzchni 583m2, działka Nr 119  

o powierzchni 4895m2, działka 120 o powierzchni 151m2, działka 121/1 o powierzchni 

764 m2,działka 122/1 o powierzchni 563m2, działka 123/1 o powierzchni 

4532m2,działka 125/1 o powierzchni 498m2. Wykonanie uchwały powierza się 

Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Projekt uchwały został przygotowany w celu sprzedaży nieruchomości gruntowych  
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z przeznaczeniem pod zabudowę, obiekty handlowe o powierzchni sprzedaży większej 

niż 2000m2. Projekt został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje stałe.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „ Dziękuję, czy ktoś z Państwa ma pytania? Nie 

widzę, przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały. Kto z Państwa jest za, 

przeciw bądź wstrzymał się?  Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie 

i będzie nosić numer XLII/261/21”- zał. Nr 3 do protokołu. „Przechodzimy do punktu 

siódmego w porządku obrad.”  

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

działka nr 63/4, obręb numer 3. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały Panią 

Katarzynę Mrówkę Kierownika  Wydziału Gospodarki Nieruchomości.” 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości K. Mrówka: „Projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. Na podstawie obowiązujących 

przepisów Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje: Wyraża zgodę na 

zbycie nieruchomości niezabudowanej działka nr 63/4 o powierzchni 2422 m2 będącej 

w użytkowaniu wieczystym położonych w obrębie numer 3 miasta Kamiennej Góry 

przy ulicy Wałbrzyskiej. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi  Miasta 

Kamiennej Góry. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje stałe.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa chcę zadać pytanie? Nie widzę, 

przechodzimy do głosowania proszę wyrazić swoją wolę. Kto z Państwa jest za, 

przeciw, wstrzymał się? Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie  

i nosić będzie numer XLII/262/21” – zał. Nr 4 do protokołu. „Przechodzimy do ósmego 

punktów porządku obrad.” 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

działka nr 315/65 obręb numer 6. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Bardzo proszę Panią Kierownik.”  
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Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości K. Mrówka: „Projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. Na podstawie obowiązujących 

przepisów Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje: Wyraża zgodę na 

zbycie nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie nr 6 miasta Kamiennej 

Góry przy ulicy Lubawskiej, działka nr 315/65 o powierzchni  127m2. Wykonanie 

uchwały powierza się  Burmistrzowi Miasta Kamiennej Góra. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia. Projekt uchwały został przygotowany w celu sprzedaży 

nieruchomości niezabudowanej na poprawę zagospodarowania terenu i został 

pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje stałe.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Kto z Państwa chce zabrać głos? Nie widzę 

przychodzimy do głosowania. Proszę wyrazić swoją wolę. Kto jest za? Kto przeciw? 

kto wstrzymał się? Jednogłośnie została uchwała przyjęta i nosić będzie numer  

XLII/263/21”- zał. Nr 5 do protokołu. „Punkt dziewiąty.” 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

działka nr 236/12, obręb numer 7. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Panią Kierownik Katarzynę Mrówkę proszę  

o przedstawienie projektu.” 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości K. Mrówka: „Projekt uchwały 

dotyczy nabycia nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie nr 7 miasta 

Kamienna Góra przy ulicy Leśnej, działka Nr 236/12 o powierzchni 140 m2. Wykonanie 

uchwały powierza się  Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia. Projekt uchwały został przygotowany w celu nabycia nieruchomości 

od osoby fizycznej, działka ta jest niezbędna do realizacji inwestycji "przebudowa jazu" 

i został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje stałe”. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa? Nie chce zabrać nikt z Państwa, 

nie chce zabierać głosu? Bardzo proszę o głosowanie kto z Pań i Panów jest za 

przyjęciem przedmiotowej uchwały. Kto jest za, przeciw, wstrzymał się? Uchwała 

została przyjęta jednogłośnie i nosić będzie numer XLII/264/21”- zał. Nr 6 do 

protokołu. „Przechodzimy do punktu dziesiątego.” 
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Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości 

w dzierżawę na okres 10 lat.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę Kierownik Katarzynę Mrówkę  

o zaprezentowanie projektu.”  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości K. Mrówka: „Projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie nieruchomości w dzierżawę na okres 10 letni. 

Na podstawie obowiązujących przepisów Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co 

następuje: Wyraża zgodę na zawarcie umowy dzierżawy na okres 10 lat  

z dotychczasowym dzierżawcom  nieruchomości gruntowej położonej w obrębie numer 

8 miasta Kamienna Góra działka nr 18 o powierzchni 2307m2. Wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Kto z Państwa ma pytania do Pani Kierownik, do 

projektu uchwały? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych 

jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Jednogłośnie została przyjęta uchwała i będzie miała 

numer XLII/265/21”- zał. Nr 7 do protokołu. „Przechodzimy do jedenastego punktu 

porządku obrad.” 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy o 

oddanie wieczyste nieruchomości gruntowej.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Bardzo proszę Panią Kierownik Katarzynę  Mrówkę 

o  zaprezentowanie projektu.” 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości K. Mrówka: „Projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy o oddanie wieczyste użytkowanie 

nieruchomości gruntowej. Na podstawie obowiązujących przepisów  Rada Miasta 

Kamienna Góra uchwala, co następuje: Wyraża zgodę na rozwiązanie umowy  

o oddanie w wieczyste użytkowanie działki niezabudowanej numer 705 o powierzchni 

64m2, położonej w obrębie nr 6 miasta Kamienna Góra przy ulicy Wysokiej będącej 

własnością Gminy Miejskiej Kamienna Góra wieczystym użytkowaniu osoby fizycznej. 

Rozwiązanie umowy o oddanie w wieczyste użytkowanie nieruchomości następuje za 
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zgodą użytkownika wieczystego. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Miasta Kamienna Góra. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Projekt uchwały 

został przygotowany w celu wygaszenia użytkowania wieczystego, działka ta według 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego oznaczona jest, jako teren 

drogi publicznej klasy lokalnej. Niezbędna jest do realizacji inwestycji polegających na 

remoncie i modernizacji ulicy Wysokiej, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Kto z Państwa ma pytania? Bardzo proszę Pan radny 

Bogdan Wągrowski.” 

 

Radny B. Wągrowski: „Mam jeszcze takie pytanie, ile jeszcze pozostało oprócz tej 

działki? Ile jeszcze pozostało działek do odzyskania na przygotowanie dokumentacji 

na remont ulicy Wysokiej?” 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości K. Mrówka: Około 20. Tak 

naprawdę... 

 

Radny B. Wągrowski: „Jeszcze około 20? Jaka jest, jaka jest opinia mieszkańców, 

czy chętnie wyrażają zgodę, czy są problemy?” 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomości K. Mrówka: „Można powiedzieć, 

że opinia mieszkańców jest pozytywna pod kątem pod kątem drogi, ale nie kosztem 

ich terenu. Dużo nieruchomości, dużo właścicieli nie przeprowadziło postępowań 

spadkowych przy ulicy Wysokiej i to jest największy problem, bo tu w niektórych 

kwestiach, tak jak w tej kwestii działki 705 jest wola użytkownika wieczystego, żeby 

wygasić to użytkowanie wieczyste. Natomiast w wielu przypadkach można powiedzieć, 

że nawet w połowie przypadków jest nie przeprowadzone postępowanie spadkowe.  

Z Urzędu zostały wystosowane pisma do mieszkających tam osób o dokonanie  

postępowania spadkowego. Raczej na dzień dzisiejszy nie dostaliśmy pozytywnego 

odzewu  w tym temacie. Jeżeli nie będzie ewentualnie pozytywnego odzewu, czy 

będziemy występowali z urzędu o wyłączenie z... To znaczy tak, na pewno w okresie 

jesiennym poczekamy wiemy, że okres na przeprowadzenie postępowania 

spadkowego można przeprowadzić dwojako.  Można to przeprowadzić w sądzie, co 

jest procedurą dłuższa oraz można przeprowadzić u notariusza. Prawdopodobnie... 

możliwe, że któryś z mieszkańców jakby zaczął przeprowadzać tą procedurę  
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i poinformuję nas w trakcie albo po przeprowadzeniu. W okresie jesiennym 

wystosujemy ponowne pismo do tych mieszkańców o przedłożenie informacji, czy taka 

procedura została wszczęta. Jeżeli okaże się, że mieszkańcy nie reagują 

na nasz wniosek myślę, że tutaj Burmistrz podejmie kroki, że będzie z urzędu 

przeprowadzone postępowanie spadkowe. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękuję nie widzę już pozostałych osób, które by 

chciały zabrać głos. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań  i Panów radnych jest za 

przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o przystąpienie do głosowania. Kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał? Uchwała została przyjęta jednogłośnie i będzie  nosić 

numer XLII/267/21”- zał. Nr 8 do protokołu. „Bardzo proszę 5 minut przerwy i po 

przerwie wznawiamy obrady. Wznawiam obrady sesji po przerwie. Przechodzimy do 

punktu dwunastego w porządku obrad.”  

 

Ad.13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia regulaminu 

udzielania dofinansowania ze środków budżetu miasta Kamienna Góra w 

ramach programu priorytetowego pod nazwą "Ograniczenie niskiej emisji na 

obszarze niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego- edycja III". 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały  przez 

Kierownika Wydziału Gospodarki Lokalowej Panią Ewelinę Tokarską”  

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Lokalowej: „Szanowni Państwo, na podstawie 

stosownych przepisów Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje: 

§ 1. W Uchwale Nr XXXIX/232/21 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 28 kwietnia 

2021 roku w sprawie przyjęcia regulaminu udzielania dofinansowania ze środków 

budżetu miasta Kamienna Góra w ramach programu priorytetowego pod nazwą 

"Ograniczenie niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego- edycja III" 

wprowadza się następujące zmiany:  

Punkt 1. Skreśla się paragraf 4 w dotychczasowym brzmieniu i nadaje się mu nowe 

brzmienie o następującej treści: Środki finansowe przeznaczone na udzielenie 

dofinansowania pochodzić będą z pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu udzielonej Gminie Miejskiej Kamienna 

Góra w ramach programu priorytetowego pod nazwą "Ograniczenie niskiej emisji na 

obszarze województwa dolnośląskiego- edycja III". 



27 
 

Punkt 2. Skreśla się paragraf 5 w dotychczasowym brzmieniu i nadaje  

mu się nowe brzmienie o następującej treści: 

Ustęp 1. Z dniem wejścia w życie niniejszej uchwały traci moc Uchwała Nr 

XXXVIII/248/17 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 27 września 2017 roku w sprawie 

przyjęcia regulaminu udzielania częściowego dofinansowania ze środków budżetu 

miasta Kamienna Góra w ramach programu priorytetowego pod nazwą "Ograniczenie 

niskiej emisji na obszarze województwa dolnośląskiego" z zastrzeżeniem ustępu 2.  

Ustęp 2. Dla wniosków złożonych przed dniem wejścia w życie niniejszej uchwały 

spełniających warunki uchwały uchylanej oraz dla umów o dofinansowanie do zmiany 

ogrzewania zawartych w latach 2018- 2019 na podstawie uchwały uchylanej stosuje 

się zapisy niniejszej uchwały.  

Punkt 3. W regulaminie udzielania dofinansowania ze środków budżetu miasta 

Kamienna Góra na zadania służące ochronie powietrza polegające na trwałej zmianie 

systemu ogrzewania zasilanego paliwem stałym stanowiącym załącznik do uchwały nr 

XXXIX/232/21 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 28 kwietnia 2021 roku w rozdziale 

3 Skreśla się paragraf 20 dotychczasowym brzmieniu i nadaje mu się nowe brzmienie 

o następującej treści: "Okres kwalifikowalności kosztów jest zgodny z zapisami 

programu priorytetowego pod nazwą "Ograniczenie niskiej emisji na obszarze 

województwa dolnośląskiego- edycja III" ogłoszonego przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. §3. 

Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni  od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. Niniejsza uchwała została przygotowana 

w celu naniesienia uwag zgłoszonych organ nadzoru, czyli Regionalną Izbę 

Obrachunkową.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak:  „Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś pytania bądź 

uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. Kto  

z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Jednogłośnie została przyjęta 

uchwała i nosić będzie numer XLII/267/21”- zał. Nr 9 do protokołu. „Przechodzimy do 

punktu trzynastego w porządku obrad.” 
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Ad.13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w  sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej  Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak:  „Bardzo proszę o przedstawienie projektu uchwały 

przez Panią Skarbnik Iwonę Pazgan.” 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan: „Jest to projekt Burmistrza Miasta zmieniający uchwałę w 

sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o finansach 

publicznych Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje:  

§1. W Uchwale Nr XXXVI/204/21 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 27 stycznia 2021 

r. w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miejskiej Kamienna 

Góra wprowadza się następujące zmiany: 

Zmienia się załącznik nr 1, który otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 1 do niniejszej 

uchwały. Zmienia się załącznik nr 2, który otrzymuje brzmienie jak załącznik nr 2 do 

niniejszej uchwały. 

§2. Pozostałe zapisy uchwały pozostają bez zmian.  

§3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi miasta Kamienna Góra. 

§4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

W związku z tym, że ten projekt uchwały ściśle łączy się z kolejnymi dwoma, które 

będziecie Państwo procentować, ja pozwolę sobie na mały komentarz dlatego, że 

projekty zostały złożone w Biurze Rady w poniedziałek i tylko jedna z komisji miała 

możliwość zapoznania się z tymi projektami uchwały na wczorajszym posiedzeniu 

Komisja Budżetu Strategii i Rozwoju zapoznała się z tymi projektami uchwał i wydała 

w tym temacie pozytywną opinię. Na sesji Rady Miasta 31 marca 2021 roku  mieliście 

Państwo dwie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku Burmistrza miasta Kamienna 

Góra o udzielenie wsparcia z Środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa 

na dofinansowanie objęcia udziałów w  istniejącej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej Towarzystwa Budownictwa Społecznego TBS Sp. z o.o. z siedzibą  

w Kamiennej Górze. Te dwie uchwały dotyczyły wniosków, które my jako gmina 

składaliśmy na dofinansowanie dwóch zadań, których realizacją zajmie się TBS.  

Natomiast finansowanie  będzie z trzech źródeł to są właśnie te środki z Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa przy Ministerstwie Rozwoju, to są środki z Funduszu Dopłat  
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i to są środki własne budżetu gminy. W następstwie tych uchwał na sesji kwietniowej 

podjęte zostały dwie uchwały jedna o zmianach w budżecie, druga o zmianach  

w wieloletniej prognozie finansowej. Wprowadziliśmy w tych uchwałach do budżetu na 

2021 środki, które mają stanowić wkład własny Gminy w realizację tych dwóch zadań 

inwestycyjnych. Wprowadziliśmy do budżetu kwotę 1 050 000 rozłożoną na 3 lata, jako 

przedsięwzięcie w 2021- 350 000 zł, w 2022 roku- 350 000 zł, 2023 roku 350 000 zł 

na zadanie dotyczące właśnie tutaj ulicy przebudowy parkingu ulicy Broniewskiego 

i drugie zadanie Staszica wprowadziliśmy do budżetu wkład własny też, jako 

przedsięwzięcie. Czyli też do WPF- u 412 000 w podziale na rok 2021- 210 000 i 2022- 

202 000 zł. Teraz w tej uchwale, którą Państwo tutaj przedkładamy, czyli w wieloletniej 

prognozie finansowej i w uchwale o zmianach w budżecie wprowadzamy do budżetu 

po stronie dochodów i tym samym po stronie wydatków z przeznaczeniem na 

wniesieniem udziałów do TBS-u środki właśnie, te o które aplikowaliśmy do 

Ministerstwa Rozwoju, czyli wprowadzamy do budżetu na ulicę Broniewskiego dotację 

w wysokości 1 090 000 zł i wprowadzamy do budżetu dotacje też z Ministerstwa 

Rozwoju w wysokości 620 000 zł na to drugie zadanie na ulicy Staszica. Czyli ten 

projekt uchwały zmieniający wieloletnią prognozę finansową uaktualniania plan 

dochodów i wydatków o te wartości, o których mówię, czyli po stronie dochodów 

zwiększamy wydatki z przeznaczeniem na wniesienie udziałów do TBS-u o  te 

wielkości właśnie wynikające, przyznane z Ministerstwa Rozwoju z funduszu.  Kolejna 

uchwała, czyli to jest ta uchwała o wieloletniej prognozie finansowej, którą Państwu 

przeczytałam ona w zakresie ogólnych wartości zwiększa te kwoty po stronie 

dochodów i wydatków. Załącznik Nr 2 to jest zwiększenie limitu na przedsięwzięcia 

dlatego, że zarówno jedno zadanie jak i drugie zadanie jest przedsięwzięciem i my 

musimy zwiększyć te limity na te dwa przedsięwzięcia w roku 2021. Kolejna uchwała 

to  jest uchwała o zmianach w budżecie, zakłada wprowadzenie po stronie dochodów 

właśnie tych dwóch dotacji, czyli 1 090 000 na Broniewskiego i 620 000 na Staszica  

i po stronie wydatków wprowadzenie tych środków, przeznaczenie tych środków na 

wniesienie udziałów do TBS-u. To by było tyle, jeżeli chodzi o te dwie uchwały. 

Natomiast trzecia z wnioskowanych tutaj uchwał przez Burmistrza dotyczy już 

wniesienia udziałów, czyli przekazania środków, które otrzymaliśmy właśnie z tego 

Funduszu Rozwoju i wkładu własnego gminy zaplanowanego na rok 2021, ale tylko  

i wyłącznie w zakresie zadań ulicy Broniewskiego dlatego, że na dzień dzisiejszy 

mamy już na rachunku bankowym te środki, czyli ten 1 090 000zł, który dostaliśmy  
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z Funduszu Ministerstwa Rozwoju na dofinansowanie tego zadania i przeznaczamy te 

zaplanowane w 2021 roku 350 000 jako wkład własny gminy. W piątek...  czwartek 

przepraszam w ubiegłym tygodniu to jest 23-go podjęta została uchwała Zwyczajnego 

Zgromadzenia Wspólników Towarzystwa Budownictwa Społecznego w sprawie 

zmiany umowy spółki poprzez podwyższenie kapitału zakładowego spółki.  Tutaj  

z treści tej uchwały wynika, że gmina Kamienna Góra w ilości 2880 udziałów po 500 zł 

każdy o łącznej wartości 1 440 000 zł obejmie na tą chwilę, czyli ten 1 440 000 to jest 

1 090 000,  ten który dostaliśmy już na rachunek bankowy z Ministerstwa Rozwoju i te 

350 000,  ten wkład własny Gminy w realizację tego zadania przeznaczoną w roku 

2021. Jeżeli wpłyną kolejne środki, czyli te 620 000 zł na rachunek bankowy gminy 

wtedy po pierwsze podjęta zostanie kolejna uchwała Zwyczajnego Zgromadzenia 

Wspólników znowu podniesie, jakby podwyższy kapitał zakładowy i umożliwi nam 

objęcie udziałów, czyli przekazanie tych środków i wtedy Państwu przedłużymy już 

tylko uchwałę o objęcie udziałów, o wyrażeniu woli przez radę w zakresie objęcia 

udziałów w spółce TBS poprzez przekazanie tych środków. Ja chciałam Państwu 

jeszcze tylko powiedzieć, bo wczoraj takie pytania padły na Komisji, że kapitał 

zakładowy TBS-u  przed podwyższeniem o... czyli przed objęciem tych dodatkowych 

udziałów, o których mówimy tutaj w tej uchwale Zgromadzenia Wspólników łącznie 

wynosił 65 534 500 zł. Natomiast po objęciu tych udziałów przez te gminy, które jak 

gdyby są objęte tą uchwałą Zgromadzenia Wspólników będzie wynosił 72 957 500 zł. 

Na dzień 31 grudnia 2000 roku Gmina Miejska Kamienna Góra posiada 8 641 udziałów 

po 500 zł każdy o łącznej wartości 4 320 500 zł, co stanowi 6.98% w kapitale 

zakładowym kapitał zakładowy spółki na koniec ubiegłego roku, czyli według stanu na 

31 grudnia wynosił 61 858 500 zł.  Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś pytania bądź 

uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę, przechodzimy do głosowania. Kto  

z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie 

przycisku. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 14 radnych "za", 1 osoba 

"wstrzymująca". Stwierdzam, że uchwała została przyjęta i nosić będzie numer 

XLII/268/21” – zał. Nr 10 do protokołu. „Przechodzimy do punktu czternastego 

porządku obrad.” 
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Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian  w budżecie miasta Kamienna Góra 

na 2021 rok.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę o przedstawienie projektu przez Panią 

Skarbnik miasta Iwonę Pazgan. Jednocześnie bez uzasadnienia, bo już Pani to 

wszystko uzasadniła.”  

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan: „Jest to projekt w sprawie zmian w budżecie miasta 

Kamienna Góra na 2021 rok. Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym 

oraz ustawy o finansach publicznych Rada Miasta Kamienna Góra uchwala,  

co następuje: 

§1. Wprowadza się zmiany w planie dochodów zgodnie z załącznikiem nr 1 w planie 

wydatków zgodnie z załącznikiem numer 2 oraz planie wydatków majątkowych 

zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały.  

§2. Po wprowadzeniu powyższych zmian  plan dochodów ogółem wynosi 99 867 717 

zł i 6 gr, plan wydatków 106 220 617 zł i 33 gr. 

§3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi miasta Kamienna Góra. 

§4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  Podobnie jak poprzedni projekt na 

Komisji Budżetu uzyskał pozytywną opinię. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Kto z Państwa radnych ma pytania do projektu? Nie 

widzę, przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem 

przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? 14 radnych "za", 1  osoba "wstrzymująca się". Stwierdzam, że uchwała 

została przyjęta i nosić będzie numer XLII/269/21”- zał. Nr 11 do protokołu. 

„Przychodzimy do piętnastego punktu porządku obrad”.   

 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w kapitale 

zakładowym Towarzystwa Budownictwa Społecznego TBS spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Kamiennej Górze. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Bardzo proszę o przedstawienie projektu uchwały 

przez Skarbnik miasta Panią Iwonę Pazgan.” 
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Skarbnik Miasta I. Pazgan: „Jest to projekt Burmistrza w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego TBS Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Kamiennej 

Górze. Na podstawie przepisów ustawy o samorządzie gminnym Rada Miasta 

uchwala, co następuje:  

§1. Rada Miasta w Kamiennej Górze wyraża wolę objęcia udziałów w podwyższonym 

kapitale zakładowym Towarzystwa Społecznego TBS Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Kamiennej Górze. 

Punkt 2. Podwyższony kapitał zakładowy w kwocie 1 440 000 zł dzieli się na 2880 

udziałów o wartości 500 zł każdy.  

Punkt 3. Całość udziałów obejmie i  pokrywa Gmina Miejska Kamienna Góra wkładem 

pieniężnym w wysokości 1 440 000 ze środków zaplanowanych  

na ten cel w budżecie miasta na 2021 rok. 

Punkt 4. Podwyższony kapitał zakładowy może być obejmowany i pokrywany 

jednorazowo lub etapowo.   

§2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi miasta Kamienna Góra.  

§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu 

uchwały? Nie widzę, przechodzimy do głosowania.  Kto z Pań i Panów radnych jest za 

przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę naciśnięcie przycisku.  Kto jest przeciw, kto 

się wstrzymał? 14 radnych "za" i 1 "wstrzymał się". Stwierdzam, że uchwała 

została przyjęta nosić będzie numer XLII/270/21”- zał. Nr 12 do protokołu. „Dwie 

minuty przerwy... przerwa techniczna. Wznawiam obrady po przerwie. W obradach 

uczestniczy obecnie 14. radnych. Przechodzimy do punktu szesnastego w porządku 

obrad.” 

 

Ad.16. Interpelacje i zapytania.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa radnych chce przedstawić 

interpelacje bądź zapytanie? Bardzo proszę Regina Komorowska, później Pani radna 

Elżbieta Seweryniak.” 

 

Radna R. Komorowska: „Zwracam się z zapytaniem kiedy nastąpi niezwłoczny 

remont niewielkiego mostu na rzece Bóbr położonego na ulicy Wiejskiej? W dniu 30 
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września 2020 roku złożyłam wniosek w tej sprawie wiem, że zostały zabezpieczone 

środki finansowe w budżecie na 2021 rok.  W tym wniosku nadmieniłam, że wyłączenie 

wyżej wymienionego mostu w sposób bardzo istotny skomplikuje sytuację 

komunikacyjną mieszkańców ulicy Wiejskiej i naraża na realne zagrożenie utraty 

zdrowia i życia. Tu również chciałam nadmienić, że jeszcze trochę i zima i dzieci do 

szkoły...”- zał. Nr 13 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dopiero lato się zaczyna, ale zima tuż tuż.  Bardzo 

proszę Pani radna Elżbieta Seweryniak.” 

 

Radna E. Seweryniak: „Chciałam taki przedstawić może problem i naszą szansę, bo 

to jest tak jednakowo. Jak wiemy wszyscy Spółdzielnia Mieszkaniowa Szarotka  

w Kamiennej Górze 16 czerwca sprzedała  działki przy ulicy Krzeszowskiej. Z bardzo 

nieoficjalnych informacji, bo nie wiem, czy to za bardzo mogę mówić, ale wynika,  

że deweloper ma zamiar wybudować  300 mieszkań.  Tak to jest ogromna szansa dla 

Kamiennej Góry na rozwój, ponieważ te mieszkania zasiedlą w większości młode 

rodziny z dziećmi.  Tylko, że mamy jeden problem, bo tak mamy już teraz mamy 

problem z miejscami dzieci w żłobkach, w szkołach podstawowych przedszkolach  

i musimy zacząć już teraz działać. Przykładowo w Szkole Podstawowej Nr 1 nadal 

dzieci uczą się dwuzmianowo, na systemie dwuzmianowym. Mimo wcześniejszych 

zapewnień, że po kumulacji uczniów w szkole wynikającej z likwidacji gimnazjum 

szkoła powróci do normalnego trybu. I tutaj moje pytanie jest, jeżeli mieszkańcy, jeżeli 

Kamienna Góra w mieszkańców przybędzie i będzie takich młodych dzieciaczków.  

To co my zrobimy z tymi dzieciaczkami? Gdzie my je pomieścimy i musimy już zacząć 

teraz tak naprawdę myśleć. Przecież teraz mamy problem już ze żłobkiem. Jeżeli 

mamy już problem ze szkołą podstawową to co my zrobimy  później? Tak, jeżeli na 

przykład szkołę na Lubawskiej przerobimy na coś co zupełnie nie będzie służyło 

młodzieży, tak dzieciom. Chodzi mi o ten budynek, także posiadamy ten odpowiedni 

budynek, który ma odpowiednie zaplecze tak. I może posłużyć już teraz  

do rozmieszczenia tych uczniów w szkole podstawowej tak, bo na przykład teraz moje 

dziecko idzie na popołudnie do szkoły od września tak są ranne zmiany  

i popołudniowe.  No to tak teraz to wygląda. No to z czegoś to wynika jednak. I później 

jeszcze będzie gorzej, bo mamy dwie szkoły podstawowe plus specjalna. I tutaj 

właśnie chodzi mi o ten budynek, żeby go  odpowiednio zagospodarować i pomyśleć 
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już o przyszłości. Właśnie jeżeli mają powstać te budynki, mają postać domki, tak bo 

jeszcze tutaj są zakupione działki i na pewno coś się u nas się jeszcze będzie 

budowało także musimy naprawdę myśleć przyszłościowo. Patrzeć się naprzód 

dziękuję bardzo.”- zał. Nr 14 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Andrzej Grzyb bardzo proszę.”  

 

Radny A. Grzyb: „Ja mam zapytanie, a konkretnie dwa pytania. Pierwsze, 

przeczytałem w tygodniku Informacje Dolnośląskie artykuł zatytułowany "Kłopot ze 

śmieciami". W artykule poruszono problem stale przepełnionych pojemników na śmieci 

i panującego w obrębie nich bałaganu na terenie Ogrodów Działkowych Różanka. Od 

działkowców z Ogrodów Zdrowie dowiedziałem się, że taka sama sytuacja ma miejsce 

także u nich. Pytanie do Pana Burmistrza, czy można zwiększyć ilość pojemników lub 

zwiększyć częstotliwość wywozu odpadów z tych terenów? Obecnie wywóz 

nadmiernej ilości odpadów zlecana jest do Sanikomu przez Zarząd działek doraźnie. 

Rozwiązanie takie jest dużo droższe niż w przypadku zmiany deklaracji w sposób, 

który zapewniłby bieżącą czystość. Pytałem eksperta od gospodarki śmieciowej, 

Pana... jakie jest jego zdanie na ten temat. Odpowiedział, że pomimo ustalenia 

normatywnej ilości odpadów gromadzonych przez jednego działkowicza, którą 

określono w Regulaminie uchwalonym przez Radę Miasta Zarząd działek ma 

obowiązek zmienić deklaracje w przypadku kiedy okaże się, że odpadów gromadzi się 

więcej, a gmina ma obowiązek taką deklarację przyjąć, bo tak stanowi obecne prawo 

śmieciowe. Jeden z członków Zarządu ogrodów działkowych wątpił, czy obecną 

deklarację można zmienić. Proszę więc o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji prawnej. 

Drugie pytanie dotyczy zakupu przez Sanikom śmieciarki za kwotę 830 000 zł, które 

brzmi: czy zakup tego kosztownego wozu specjalistycznego powoduje w sposób 

znaczny obniżenie kosztów wywozu odpadów? Proszę również o podanie informacji  

o danych technicznych pojazdu w tym jego wydajności, kto jest producentem 

nadwozia, o  jego dodatkowych funkcjach i zaletach, dziękuję.” – zał. Nr 15 do 

protokołu.   

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Dziękuję Panu radnemu. Nie widzę już więcej 

wniosków. Proszę Pani Skarbnik.” 
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Skarbnik Miasta I. Pazgan: „Ja w związku z tym, że... znaczy pytania przez Państwa 

zadane i interpelacje wymagają głębszej analizy. Chciałam Państwa poinformować, że 

na wszystkie te pytania otrzymacie Państwo odpowiedź na piśmie.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Przechodzimy do siedemnastego punktu w porządku 

obrad.” 

 

Ad.17. Wnioski.   

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Kto z Państwa? Bardzo proszę Pan radny Sławomir 

Sławiński.” 

 

Radny S. Sławiński: „Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu, gdziekolwiek Pan jest 

chciałbym w tym akurat punkcie zająć się problemem Zalewu. Udając się na spacer 

nad Zalew, weekendowy spacer można zastać tam ogromne ilości śmieci, szczególnie 

przy ławkach i różnych miejscach tam, gdzie ludzie biesiaduje ją podczas weekendu. 

Wielokrotnie też w sprawach różnych podejmowałem nie tylko ja, ale też inni radni ten 

temat i te śmieci tak naprawdę od soboty rana praktycznie zalegają do poniedziałku. 

Chciałbym i wnioskuję o załatwienie tej sprawy, żeby te śmieci były codziennie rano  

w sobotę jak i w niedzielę sprzątane. Wiem, że wśród pracowników gospodarczych, 

którzy pracują nad Zalewem są takie osoby zainteresowane takim załatwieniem 

sprawy. Natomiast nie są zainteresowani uzyskaniem dnia wolnego za takie 

sprzątanie. Oczywiście za jakąś gratyfikację finansową. Niewielką dodam. Także 

myślę, że ta sprawa powinna być załatwiona szczególnie teraz kiedy Sezon 

turystyczny idzie i tak naprawdę wielu turystów przyjeżdża do naszego miasta i akurat 

ze względu na to, że to jest bardzo dobre miejsce na spacery, na turystykę ze względu 

na istniejącą tam wodę i niezłe miejsce na wypoczynek myślę, że ten temat powinien 

być załatwiony jak najszybciej. Także wnioskuję o sprzątanie Zalewu w sobotę  

i niedzielę rano. Dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś jeszcze z Państwa ma wnioski? Ja mam 

wniosek. Chcę Państwu zaprezentować parę zdjęć, jak wyglądają obecnie place 

zabaw i urządzenia na tych placach zabaw. Zdjęcia dotyczą placu zabaw przy ulicy 

Kościuszki i Zalewu. Urządzenia są popisane, są brudne wykwity... bardzo dużo 

śmieci. Niedostępne poprzez właśnie Państwo widzieliście kałuże. Przypominam,  
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że rozpoczęły się wakacje, na tych placach zabaw dzieci będą przebywać większość 

dnia, a mówimy tutaj o bezpieczeństwie zdrowotnym dzieci między innymi w związku 

z substancjami szkodliwymi. Tutaj te dzieci bezpośrednio dotykają rąk, nie wiem czy 

te place zabaw w ogóle były dezynfekowane. Natomiast mój wniosek jest jeden. 

Proszę o posprzątanie, wyczyszczenie placów zabaw, urządzeń przede wszystkich 

tych urządzeń, które bezpośrednio dzieci dotykają i później jedzą i piją dotykają ust  

i buzi brudnymi rękami. Widzą  Państwo, kolory są wyblakłe, Wyraźnie zielona narośl. 

Niestety nie jestem biologiem nie powiem Państwu co to jest. Także te urządzenia były 

kiedyś naprawdę bardzo ładne i mają służyć mieszkańcom przez dłuższy czas. 

Jeszcze raz wniosek o posprzątanie placu zabaw i umożliwienie korzystania z małym 

dzieciom z czystych urządzeń, dziękuję. Przechodzimy do następnego punktu... 

Bardzo proszę Pani Skarbnik.” 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan: „Ja podobnie jak w poprzednim punkcie chciałam 

Państwu powiedzieć, że o sposobie załatwienia wniosku zostaniecie Państwo 

poinformowani bezpośrednio na piśmie przez Pana Burmistrza. Natomiast  

w odniesieniu do pytania Pana radnego Sławińskiego chciałam tylko wyjaśnić, że Pan 

Burmistrz aktualnie przebywa na delegacji służbowej, na zaproszenie przez miasto 

partnerskie Vierzon we Francji, dziękuję.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Czy ktoś z Państwa ma jeszcze wniosek? Nie, nie 

ma ? Przechodzimy do następnego punktu.” 

 

Ad.18. Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Pan radny Wiesław Sobiechowski.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Ja chciałbym się dowiedzieć, bo chodzą takie słuchy, że 

moc, która jest w energię elektryczną jakie jest zapotrzebowanie Domu Kultury jest za 

małe, żeby mogła chodzić klimatyzacja. I chciałbym wiedzieć, czy to jest prawda. 

Następna sprawa, chodzą słuchy, że Dom Kultury został zalany podczas tych ulew.  

Ja osobiście chciałbym się też dowiedzieć, bo tutaj ogłoszono już, że wymiana 

oświetlenia ulicznego została zakończona, a na ulicy Legnickiej widzę, że są prace 

prowadzone, które dotyczą wymiany oświetlenia i chciałbym wiedzieć, czy to jest 

kontynuacja dalej tego zadania, czy po prostu będzie to finansowane z innych 
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środków. I jeszcze jedno pytanie do Pana radcy prawnego,  mam takie pytanie, bo 

ciągle mam takie... kilka osób się mnie pytało, gdzie zaszeregowany jest nas Rzecznik 

ratusza w strukturach organizacyjnych urzędu oraz, czy jest zachowane tutaj RODO, 

czyli ochrona danych osobowych zwłaszcza, że umowa została zawarta z firmą, a nie 

z tym Panem i ten Pan ma dostęp do wszystkich dokumentów praktycznie i czy tutaj 

są jednak zachowane te zasady ochrony danych osobowych.” 

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę Pan mecenas odpowie.” 

 

Adwokat W. Witkowiak: „No musiałbym trochę dokładnie temat zbadać, nie wiem 

jaka dokładnie umowa została zawarta z Panem rzecznikiem. Pan mówi, że z firmą, 

no może być też Pan rzecznik może prowadzić działalność gospodarczą w takim 

przypadku to jest gdybanie teraz. W takim przypadku to i tak umowa zawierana  

z osobą imiennie tą osobą. W przypadku takiej umowy też powinna być dodatkowo 

zawarta umowa w zakresie ochrony danych osobowych. Podejrzewam, że tak jest 

zrobione. No musiałbym dokładnie temat zbadać, mogę wtedy coś więcej powiedzieć. 

Natomiast co do zasady coś takiego jest możliwe, tylko oczywiście z zachowaniem 

wszystkich wymogów. Ja będę musiał po prostu zapoznać się z dokumentacją wtedy 

będę w stanie więcej powiedzieć, bo teraz za dużo jakby byłoby wariantów do 

omówienia. Mocno nie konkretna byłby ta odpowiedz.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Proszę Pan radny Łukasz Sławiński.” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Szanowna Rado, Szanowny Panie Burmistrzu kwestia, którą 

chciałem podjąć to jest jeszcze takie uzupełnienia wniosku brata, radnego Sławomir 

Sławińskiego. Ponieważ gro tych odpadów komunalnych, które są pozostawiane na 

terenie Ośrodka Wypoczynku Świątecznego, czyli Zalewu jest związana tutaj ze 

spożywaniem alkoholu zwłaszcza w weekendy, więc tutaj, no byłoby też wskazane 

uzupełnienie tego wniosku o oddelegowanie patroli na teren Zalewu zwłaszcza  

w godzinach wieczornych i nocnych. Natomiast jeszcze chciałem podać drugą kwestię 

związaną z realizowana przebudową ulicy Papieża Jana Pawła II. Jak wiemy obecnie 

roboty są prowadzone w ramach prolongowanego terminu wykonania tego zadania, 

który jest obecnie wskazany na koniec lipca bieżącego roku. Biorąc pod uwagę obecny 

front robót można... rodzą się pytania związane, czy ten wykonawca zdąży z realizacją 

tego zamierzenia do końca przyszłego miesiąca. W związku z tym tutaj moje pytanie, 
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czy biorąc pod uwagę ewentualny kolejny wniosek o prolongowanie wykonania 

zadania, czy przewiduje się już nałożenie na wykonawcę kar umownych? 

Dotychczasowa prolongata została uzasadniona przez wykonawcę przede wszystkim 

względami pandemii. Natomiast jak wiemy zachorowalność jest z schyłkowa.  

W związku z tym tutaj w mojej ocenie chyba już wykonawca nie będzie mógł się 

powołać na tą kwestię.”  

 

Przewodnicząca RM V. Majak: „Jeszcze ktoś z Państwa chce zabrać głos  

w sprawach różnych? Nie widzę. Z okazji zakończenia roku szkolnego w imieniu 

radnych, dyrektorom, nauczycielom i pracownikom administracyjnym dziękuję za 

całoroczną współpracę i życzę by okres wakacji był  czasem odpoczynku i radości. 

Uczniom życzę bezpiecznych i niezapomnianych wakacji oraz nawiązaniu wielu 

nowych przyjaźni. Dziękuję bardzo Państwu zamykam XLII sesję Rady Miasta w dniu 

30 czerwca 2021 roku i życzę miłego popołudnia.” 

 

Ad.19. Zamknięcie Sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca RM V. Majak zamknęła XLII Sesję 

Rady Miasta Kamienna Góra w dniu 30 czerwca 2021 r. 

 

Protokołowała:                                                                    

Malwina Marmuszewska                                            Przewodnicząca Rady Miasta 

 

Violetta Majak   

 

 

 

 

 

 


